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I Saksdokumenter (vedlagt):
Forslag datert 22.01.13 - Kommunedelplan for fysisk aktivitet og natutopplevelse 2013 – 2016 
Brev fra Alstahaug Idrettslag 20.11.12
Brev fra Sandnessjøen idrettslag v/Arbeidsutvalget 23.11.12
Brev fra Nordland fylkeskommune 26.11.12
Brev fra Alstahaug Idrettsråd 26.11.12
Brev fra Tømmervika Opplevelsessenter 26.11.12
Brev fra Sandnessjøen videregående skole 29.11.12
Brev fra Sandnessjøen Innebandyklubb 29.11.12
Brev fra Alstahaug SV 29.11.12
Brev fra Sandnessjøen Idrettslag v/ Fotball ungdom og Fotball voksen 30.11.12
Brev fra Alstahaug Arbeiderparti 

II Saksdokumenter (ikke vedlagt):
Øvrige dokument i sak 12/425

III Saksutredning:
(Bakgrunn / Fakta / LA21/ Beredskapsforhold/ Økonomi/ Vurdering / Konklusjon)

Fra møte i Fast utvalg for plansaker den 18.10.2012:
Kommunedelplan for fysisk aktivitet og naturopplevelse 2013 – 2016 ble første gang behandlet 
i Fast utvalg for plansaker den 18.10.2012.

Repr. Stig Tore Skogsholm satte på vegne av Høyre og Senterpartiet fram flg. endringsforslag:

”I kommunedelplanens punkt 4.2 Prioritert handlingsplan for anlegg flyttes punkt 6 og 7 opp 
til hhv 2. og 3. plass, og forskyver de punkt som passeres. Ny prioriteringsliste blir da:

1. Sandnessjøen Bad
2. Stamnes kunstgressbane dekke
3. Stamnes kunstgressbane lys



4. Radåsmyra - Plan for utvikling
5. Helgelandshallen - Ny spilleflate
6. Helgelandshallen - Nytt dekke
7. Tursti - Åsen

I tillegg nytt punkt 13:
Idrettshall/Flerbrukshall Søvik (løftes fra 4.4)”.

Repr. Hanne Nora Nilssen, Venstre, satte fram flg. tilleggsforslag:
”Under offentlig ettersyn anmoder Planutvalget administrasjonen om å få utarbeidet en liste 
med prioriterte aktivitetstiltak også for mennesker med behov for særskilt tilrettelegging under 
punkt 4.1”.

Votering: 
Endringsforslag fra repr. Skogsholm vedtatt mot 1 stemme.
Tilleggsforslag fra repr. Nilssen enstemmig vedtatt.
Administrasjonssjefens innstilling med endring og tillegg ble vedtatt mot 1 stemme.
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Alstahaug kommune

PLANUTVALGETS VEDTAK:

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 11-14 legges forslag til kommunedelplan for fysisk aktivitet og naturopplevelse 2013 – 2016, datert 
05.10.2012 ut til offentlig ettersyn i 6 uker, med følgende prioritering i pkt. 4.2 og 4.4:

4.2 Prioritert handlingsplan for anlegg:

Anleggsoppgaver, Prosjekteier Sted Antatt 
bygge-
start

Kostnad anlegg                                   Finansiering (i 1000 kr)
tilrettelegging

og tiltak   Med  / uten moms 2013 2014 2015 2016

   km sm pm km sm pm km sm pm km sm pm

1 Sandnessjøen Bad Alstah. kom. Sentrum 2012 100.000.000 5.000 5.000  

2 Stamnes kunstgressbane dekke SIL Stamnes 2013 4.500.000 / 3.600.000 1.200 3.300  

3 Stamnes kunstgressbane lys SIL Stamnes 2013 1.700.000 / 1.360.000 680 1.020  

4 Radåsmyra - Plan for utvikling  Alstah. kom. Radåsen 2013 100.000 / 80.000

5 Helgelandshallen – Ny spilleflate Alstah. kom. Stamnes 2013 21.000.000 / 16.800.000 15.500 5.500

6 Helgelandshallen – Nytt dekke Alstah. kom. Stamnes 2013 1.800.000 / 1.440.000 1.320 480  

7 Tursti - Åsen Alstah. kom. Åsen 2014 1.400.000 / 1.120.000 700 700  

8 Lysløype - Tjøtta Tjøtta IL Tjøtta 2013 850.000 / 680.000 425 425

9 Tilstandsrapport for anlegg Alstah. kom. Hele AK 2015 150.000 / 120.000

10 Tursti – Kongshaugen/Haugsneset  Alstah. kom. Alstahaug 2016 800.000 / 640.000 400 400

11 Ballbinge 7er-fotball Alstah. kom. Stamnes 2016 1.200.000 / 960.000 720 480

12 Radåsmyra – Ny kunstgressbane Alstah. kom. Radåsen 2016 4.500.000 / 3.600.000 3.300 1.200

13 Idrettshall / Flerbrukshall Alstah. kom. Søvik 2016



4.4 Uprioritert langtidsplan for anlegg 

Anlegg Sted Eier
Rehabilitering av Radåsmyra Radåsen Alstahaug kommune
Rehabilitering av Sandnessjøen tennisanlegg Stamnes Sandnessjøen Tennisklubb
Sandvolleyballbane Botn Alstahaug kommune
Trailbane / Go-cartbane Kleiva Alstahaug kommune
Forlengelse av lysløype Tjøtta Tjøtta IL
Skytterbane Sandnessjøen ungdomsskole Stamnes Alstahaug kommune
Klatrevegg tilknyttet hallutvidelse Stamnes Alstahaug kommune
Toalettanlegg Helgelandshallen Stamnes Alstahaug kommune
Utvikle turområder Søvik / Hamnes Søvik/Hamnes Områdeutvalget for S/H

Under offentlig ettersyn anmoder Planutvalget administrasjonen om å få utarbeidet en liste 
med prioriterte aktivitetstiltak også for mennesker med behov for særskilt tilrettelegging 
under punkt 4.1.

Innkomne uttalelser
Forslag til plan med planutvalgets endringer som framkommer av saksprotokoll, har vært ute 
til offentlig ettersyn i perioden 19.10.12 – 30.11.12. Innspillene er referert og fortløpende 
kommentert.

Alstahaug Idrettslag 20.11.12
Alstahaug Idrettslag støtter vedtaket om å flytte Idrettshall/Flerbrukshall på Søvik fra 
uprioritert langtidsplan for anlegg til prioritert handlingsplan for anlegg. Videre gir Alstahaug 
Idrettslag sin støtte til merking av turstier i området og opplyser om prosjektet for etablering 
av hoppbakke tilknyttet utearealet på Søvik skole.

Kommentar:
Når det gjelder hoppbakken, har AIL i mail av 08.11.12 informert kommunen om prosjektet. 
Idrettslaget tar sikte på å søke spillemidler i 2014 som del av finansieringen. Anlegget er 
dermed registrert i revidert forslag til kommunedelplan under nærmiljøanlegg.

Sandnessjøen Idrettslag 23.11.12
Sandnessjøen Idrettslag viser til behovet for en ny spilleflate tilknyttet Helgelandshallen. Dette 
har vært et behov som idrettslaget har poengtert over flere år og som de forventer at 
administrasjonen og politikerne tar hensyn til i forhold til prioritering.
SIL ønsker også en 7-er bane for fotball inn i planen.

Kommentar:
Administrasjonen hadde tatt hensyn til de momenter som SIL fremsetter angående 
prioritering ved 1. gangs behandling av saken.
Angående 7-er bane er en slik bane tatt med i planperioden, men denne er lokalisert til 
Stamnes. 

Nordland fylkeskommune 26.11.12
Nordland fylkeskommune har delt sin høringsuttalelse under to overskrifter, Kommentar i 
forhold til Kulturdepartementets minstekrav og Andre innspill til planen. 
Kommentar i forhold til Kulturdepartementets minstekrav:



• Forventet befolkningsutvikling er ikke belyst og kunnskapsgrunnlaget på aktivitet er 
mangelfullt.

• Økonomiplan knyttet til drift og vedlikehold av eksisterende og planlagte anlegg 
mangler.

• Kart som viser lokalisering av eksisterende og planlagte anlegg og områder for 
friluftsliv mangler.

Andre innspill til planen:
• Anleggsprosjektene på prioritert liste for nærmiljøanlegg bør spesifiseres.
• Under pkt. Klargjøring av begreper, bør Mindre kostnadskrevende anlegg tas ut av 

planen.
• I handlingsplan for aktivitet bør det spesifiseres hvem som er ansvarlig for 

gjennomføring av tiltaket, kostnad og tidsaspekt.
• I forbindelse med tiltak for å stimulere elever til å gå eller sykle til skolen, bør sikring 

og tilrettelegging av veier / traseer vurderes. 
• I forbindelse med rehabilitering av anlegg må universell utforming vektlegges samtidig 

som tilgjengeligheten for tilskuere og aktive ivaretas.
• I forbindelse med befolkningsvekst og næringsutvikling bør areal til nye aktiviteter 

sikres i nærområdene.
• Alstahaug kommune gjennomfører for tiden en kartlegging og verdisetting av 

friluftsområder i kommunen. Fylkeskommunen ønsker at kommunen skal utarbeide en 
kommunal sti- og løypeplan i kjølvannet av denne kartleggingen, og oppgradering av 
sti- og løypeplan bør tas inn som et viktig tiltak i kommunedelplanen.

•  NFK påpeker viktigheten av å sikre viktige friluftsområder ved neste revidering av 
Kommuneplanens arealdel. 

Kommentar:
• SSB sin befolkningsframskriving for kommunen 2012 – 2040 er nå tatt inn i revidert 

forslag til plan. SSB mener at kategorien Middels er den mest sannsynlige 
befolkningsutvikling for kommunen. Kunnskap om aktivitetstrender er vurdert ut fra 
erfaringer i forhold til etterspørsel av anlegg, treningsmuligheter og muligheter for 
aktiviteter knyttet til friluftsliv.

• Det framkommer ingen egen økonomiplan for drift av eksisterende anlegg i planen, 
men driftskostnader for kommunalt eide anlegg er ivaretatt i vedtatte driftsbudsjett. 
Sannsynlige driftskostnader for nye anlegg er synliggjort i pkt. 4.2. i det reviderte 
forslaget.

•  Kart som viser lokalisering av eksisterende og planlagte anlegg og områder for 
friluftsliv er i planen ivaretatt ved henvisning til aktuelle nettadresser.

• Det foregår for tiden en debatt om skolestrukturen i Alstahaug kommune. Det er 
derfor ikke foretatt noen spesifikasjon verken av innhold eller prioritering av 
anleggene.

• Begrepet ”Mindre kostnadskrevende anlegg” er ikke tatt ut av revidert planforslag 
da endelig vedtak om dette ikke er fattet av Kulturdepartementet. 

• I planen er aktiviteten gruppert iht ansvarsområde slik at det fremkommer hvilken 
enhet som har ansvaret. Tiltakene gjennomføres hovedsaklig innenfor eksisterende 
rammer samt ved søknad om diverse prosjektmidler. Aktivitet som ikke kan tas over 
ordinær drift må prises og innarbeides i økonomiplanen.

• Sikring av skoleveier blir ivaretatt av Trafikksikkerhetsplanen og pågående 
planarbeid ”Plan for sammenhengende hovednett for sykkeltrafikk i Sandnessjøen & 
omegn.”



• Ved rehabilitering av anlegg er det forutsatt at gjeldende byggeforskrifter følges.
• Sikring av nye arealer for aktiviteter blir ivaretatt i prosjektet ”Kartlegging og 

verdisetting av friluftsområder”, Utviklingsplan for Radåsmyra og i 
Kommuneplanens arealdel.

• I planperioden er tre stier / løyper med på Prioritert handlingsplan for anlegg. Etter 
ferdigstilling av prosjektetene Kartlegging og verdisetting av friluftsområder” og 
”Plan for sammenhengende hovednett for sykkeltrafikk i Sandnessjøen & omegn”, 
vil det være naturlig å utarbeide en sti- og løypeplan. Dette arbeidet er tatt med som 
nytt tiltak i Uprioritert langtidsplan for anlegg i det reviderte planforslaget. 

• Sikring av viktige friluftsområder ved revidering av Kommuneplanens arealdel tas til  
etterretning.

 
Alstahaug Idrettsråd 26.11.12
Alstahaug Idrettsråd har kommentarer til pkt. 4.1 og 4.2. 

• Aktivitetstiltak for mennesker med behov for særskilt tilrettelegging må inneholde 
flere punkter. 

• Ønske om tilsetting av idrettskontakt.
• Gratis leie i alle kommunale anlegg til lag og foreninger som aktiviserer barn og unge.  

Videre støtter Idrettsrådet administrasjonens innstilling til prioritert handlingsplan og er 
positiv til at Idrettshall/Flerbrukshall på Søvik er flyttet fra uprioritert langtidsplan til prioritert 
handlingsplan for anlegg.

Kommentar:
Ved 1. gangs behandling i Planutvalget anmodet utvalget administrasjonen om å få 
utarbeidet en liste med prioriterte aktivitetstiltak også for mennesker med behov for særskilt 
tilrettelegging under punkt 4.1. Det samme innspillet kommer fra idrettsrådet.
Punktet er utvidet og beskrevet i revidert plandokument.
I plandokumentet er tilsetting av Fritidsleder tatt med som tiltak. Idrettskontakt forutsettes 
tillagt denne stillingen.
Trening for barn og unge er gratis i alle kommunale anlegg foruten Helgelandshallen. 
Gratis trening for denne gruppen er foreslått ved flere anledninger og tas nå inn i revidert 
plan som tiltak under pkt. 4.1.

Tømmervika Opplevelsessenter 26.11.12
Opplevelsessenteret har kommentar til pkt. 2.5 Aktivitet og anlegg hvor det opplyses om 
aktivitetstilbud i regi av Tømmervika Opplevelsessenter.

Kommentar:
Opplysningene om aktivitetene i regi av Tømmervika Opplevelsessenter er tatt inn i revidert 
plan under pkt. 2.5.

Sandnessjøen videregående skole 29.11.12
Som største leietaker i hallene er SVS kritisk til vedlikehold og rehabilitering av anlegget og 
ser viktigheten i at det utarbeides planer som følges opp.
SVS peker også på bedre utnyttelse av hallene, spesielt Helgelandshallen. Hallene er stengt i 
perioder av året, noe som harmonerer dårlig med at det gjennom planen ønskes å legge til 
rette for økt fysisk aktivitet for barn og unge.
Skolen har kommentar til lysløypa / turstien på Åsen hvor det beklages at lysløypa er lagt ned 
og ser viktigheten av utvikling av stien med universell tilrettelegging.

Kommentar:



I prioritert handlingsplan er planen ”Tilstandsrapport for anlegg” ført opp som tiltak. I 
etterkant av denne må det utarbeides en handlingsplan for vedlikehold.
Bakgrunnen for at hallene er stengt i perioder er manglende vaktmestertjeneste / tilsyn. Økt 
tiljengelighet er tatt med som tiltak i revidert plan under pkt. 4.1.
Ustabile snøforhold har medført at skiaktivitet i lysløypa på Åsen har vært laber de siste 
årene. Som et tilbud til befolkningen ble det satt opp sponset skibuss til Leirfjord for bruk av  
lysløypa. Dette tilbudet ble gitt da det ennå var bompenger på Helgelandsbrua. I de senere 
år er det gitt sporadisk støtte til Leirfjord IL for oppkjøring av løypetraseer som også 
kommer befolkningen i Alstahaug kommune til gode. Utvikling av tursti på Åsen er punkt i 
prioritert handlingsplan og grad av tilrettelegging må vurderes i forbindelse med dette 
arbeidet.

Sandnessjøen Innebandyklubb 29.11.12
Sandnessjøen Innebandyklubb presiserer behovet for en ny spilleflate og ønsker dette tiltaket 
prioritert på plass bak badet.

Kommentar:
Lavere prioritet på ny spilleflate ble en følge av Planutvalgets vedtak ved 1. gangs 
behandling.

Alstahaug SV 29.11.12
Alstahaug SV påpeker viktigheten av å bruke turstia på Åsen og mener den bør komme på 2. 
plass på prioriteringslisten.

Kommentar:
Tursti Åsen var opprinnelig satt opp på 5. plass på prioriteringslista, men rykket to plasser 
ned ved 1. gangs behandling.

Sil Fotball 30.11.12
Sandnessjøen Idrettslag ved Fotball voksen og Fotball ungdom uttrykker glede over at 
planutvalget har plassert rehabilitering av kunstgressbanen på Stamnes høyere på 
prioriteringslisten. SIL Fotball påpeker at gjennom Idrettsrådet er SIL utelukkende 
representert med representanter fra hallidrettene. Videre gis det uttrykk for vanskeligheter 
med å få gjennomslag for fotballens standpunkter både overfor SILs hovedstyre og hos 
Idrettsrådet.

Kommentar:
SIL har ved flere anledninger bedt administrasjonen forholde seg til uttalelsene som gis fra 
hovedstyret i SIL.

Alstahaug Arbeiderparti
Alstahaug Arbeiderpart er opptatt av å legge til rette for gående og syklende i forbindelse med 
transport til og fra arbeid, skole og fritidsaktiviteter. AP er også opptatt av samarbeid med 
Leirfjord kommune med tanke på klatring og lysløype. 
Åsen sees på som et viktig aktivitetsområde. Partiet ønsker også ishockeybane inn i uprioritert 
langtidsplan for anlegg.

Kommentar 
Tilrettelegging for gående og syklende blir ivaretatt i prosjektet ”Plan for sammenhengende 
hovednett for sykkeltrafikk i Sandnessjøen & omegn.” Klatrevegg er allerede med i 
Uprioritert langtidsplan for anlegg, og støtte til drift av lysløype i Leirfjord har vært gitt 



sporadisk. Åsen med tilhørende aktivitetsområder blir ivaretatt i Prioritert handlingsplan for  
anlegg under ”Tursti Åsen”. Ishockeybane er tatt inn i Uprioritert langtidsplan for anlegg i 
revidert planforslag.

Vurdering:
Innspillene er vurdert og endringer er tatt inn i plandokumentet i henhold til kommentarer til 
de enkelte innspill.
På bakgrunn av innspillene fra siste høringsrunde for Kommunedelplan for fysisk aktivitet og 
naturopplevelse 2013 – 2016, opprettholdes arbeidsgruppas og administrasjonssjefens 
innstilling til prioriteringer. Det vektlegges at både SIL v/Arbeidsutvalget og Idrettsrådet 
gjentar sin støtte til det opprinnelige forslaget.
Samtidig er det full forståelse for at SIL Fotball ønsker en annen prioritering ut fra egne 
behov og eksisterende treningsforhold. 
Prioritert handlingsplan for anlegg er imidlertid utvidet med Idrettshall / Flerbrukshall på 
Søvik, i tråd med Planutvalgets vedtak. I tillegg er aktivitetstiltak for mennesker med behov 
for særskilt tilrettelegging utvidet.
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IV Enhetsleders innstilling:
Med hjemmel i plan- og bygningsloven §11-15 vedtar kommunestyret Kommunedelplan for 
fysisk aktivitet og naturopplevelse 2013 -2016 med de endringer som er beskrevet i 
saksframlegget og som framkommer i revidert versjon datert 22.01.2013.

Sandnessjøen, den Svein-Harald Carlsen
Enhetsleder

V Administrasjonssjefens innstilling:

Enhetsleders innstilling tiltres.

Sandnessjøen den 24.1.13 Børge Toft
Administrasjonssjef
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